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Z A P I S N I K 

8. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 2022./2023. godini održane 25. rujna 
2023. na Sveučilištu u Slavonskom Brodu, ul. 108. brigade ZNG 32, Slavonski Brod 
s početkom u 12 sati.   

Članovi Rektorskoga zbora s pravom glasovanja:  

1. prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, rektor Sveučilišta u Zagrebu i predsjednik 
Rektorskoga zbora,  

2. prof. dr. sc. Dragan Ljutić, rektor Sveučilišta u Splitu i zamjenik predsjednika 
Rektorskoga zbora, 

3. prof. dr. sc. Vlado Guberac, rektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku, 
4. prof. dr. sc. Nikša Burum, rektor Sveučilišta u Dubrovniku, 
5. prof. dr. sc. Marin Milković, rektor Sveučilišta Sjever, 
6. prof. dr. sc. Ivan Samardžić, rektor Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 
7. prof. dr. sc. Željko Tanjić, rektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 
8. prof. dr. sc. Marta Žuvić, prorektorica Sveučilišta u Rijeci, 
9. prof. dr. sc. Nedjeljka Balić Nižić, prorektorica Sveučilišta u Zadru, 
10. prof. dr. sc. Alfio Barbieri, prorektor Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 

 
Član Rektorskoga zbora bez prava glasovanja: 

11. doc. dr. sc. Željko Sudarić, dekan Veleučilišta Lavoslav Ružička u Vukovaru, 
12. Antonela Đuraš, predsjednica Hrvatskog studentskog zbora,  
13. prof. dr. sc. Predrag Marković, predsjednik Velikog vijeća Nezavisnog 

sindikata znanosti i visokog obrazovanja, 

Ostali:  

14. prof. dr. sc. Dubravko Majetić, prorektor Sveučilišta u Zagrebu,  
15. prof. dr. sc. Drago Šubarić, prorektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u 

Osijeku,  
16. Mirjana Senić, dipl.iur., rukovoditelj Službe za pravne, kadrovske, opće 

poslove i poslove nastavne i znanstvene djelatnosti Sveučilišta u Slavonskom 
Brodu,  

17. Nada Karadža Soldo, uprav.prav. voditelj Ureda za kadrovske i opće poslove 
Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 

18. Paula Pavletić, prof., tajnica Rektorskoga zbora, 
19. Petra Lojen, mag. oec., stručna suradnica u Uredu Rektorskoga zbora. 

Sjednicom predsjeda prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, predsjednik Rektorskoga zbora 
u akademskoj 2022./2023. godini (u daljnjem tekstu: predsjednik Rektorskoga 
zbora).  

Predsjednik Rektorskoga zbora otvorio je 8. sjednicu Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2022./2023. te na početku pozdravio rektore, prorektore i ostale 
prisutne kolege te im zahvalio na dolasku. Također je zahvalio rektoru Samardžiću 



 

na gostoprimstvu budući se ova sjednica održava netom završetka svečane 
sjednice Senata Sveučilišta u Slavonskom Brodu.  

Slijedom navedenog predsjednik Rektorskoga zbora predložio je sljedeći  

Dnevni red 

1. Prihvaćanje zapisnika 7. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj  
2022./23. godini održane 5. rujna 2023.; 

2. Predstavljanje rezultata rada Radne skupine za pitanja 
internacionalizacije;  

3. Izvješće o radu na nastavnim i stručnim elementima Nacionalnih 
sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija; 

4. Pregovori o Kolektivnom ugovoru - informacija; 
5. Potpora Rektorskog zbora RH prijedlogu Zakona o hrvatskom 

jeziku;  
6. Razno.  

 

     Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 
      

Ad.1. Prihvaćanje zapisnika 7. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
2022./23. godini održane 5. rujna 2023. 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen tekst prijedloga zapisnika 7. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
godini 2022./2023. održane 5. rujna 2023. Budući da primjedbi nije bilo, zapisnik 7. 
sjednice Rektorskoga zbora u ak. god. 2022./2023. jednoglasno je prihvaćen u 
cijelosti.   

Ad.2. Predstavljanje rezultata rada Radne skupine za pitanja 
internacionalizacije 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke zamolio je prof. dr. sc. Martu 
Žuvić, predsjednicu Radne skupine za pitanja internacionalizacije da izvijesti o radu 
iste.  

Prof. dr. sc. Marta Žuvić predstavila je dokument „Strateški okvir za razvoj 
internacionalizacije hrvatskih sveučilišta“ koji je izradila Radna skupina za pitanja 
internacionalizacije. Prikazala je analitičku podlogu, strateški okvir 
internacionalizacije i prijedlog načina provedbe iste, odnosno ključne pokazatelje 
za praćenje ostvarenja strateškog okvira internacionalizacije hrvatskih sveučilišta. 
Vezano uz analizu stanja na hrvatskim sveučilištima istakla je da najveći izazov 
predstavlja pad broja studenata uslijed demografskog deficita jer je broj učenika u 
predtercijarnom obrazovanju smanjen za oko 53 000, a broj maturanata za 18%. 
Ukupni pad broja studenata ostavlja velik broj slobodnih upisnih mjesta na 
hrvatskim sveučilištima koji su, u smislu internacionalizacije studentskog tijela, 
snaga sustava. Potom se osvrnula na analizu stanja internacionalne dimenzije 
hrvatskih sveučilišta koja se temelji na preliminarnom istraživanju provedenom u 
okviru Radne skupine, a rezultati su prikupljeni za akademsku 2021./22. godinu sa 
sveučilišta u Dubrovniku, Osijeku, Rijeci, Zadru i Sveučilišta Sjever. Rezultati 
pokazuju da je udio stranih studenata koji studiraju studijski program na stranom 
jeziku u ukupnom broju studenata na hrvatskim sveučilištima izuzetno nizak u 
odnosu na europska sveučilišta, gdje su udjeli internacionalnih studenata 
prosječno oko 10-20 % (a ponegdje prelaze i 50%). Udio studenata koji studiraju 



 

na stranom jeziku i studenata u odlaznoj i dolaznoj mobilnosti na hrvatskim 
sveučilištima nešto je bolji, no niti na jednom sveučilištu ne prelazi 10 %. Udio 
studijskih programa na stranom jeziku prosječno iznosi oko 12 % dok je broj 
akreditiranih zajedničkih studija sa stranim sveučilištima izuzetno malen, kao i broj 
studenata na tim programima, što sugerira slab doprinos ovog elementa 
internacionalnoj dimenziji. U okviru SWOT analize kao snagu naglasila je velik broj 
slobodnih upisnih mjesta na sveučilištima, kvalitetu ljudskih potencijala, vidljivost 
natječaja za zapošljavanje (EURAXESS), partnerstvo u europskim alijansama i sl. 
Kao slabosti navodi mali broj studijskih programa na stranom jeziku, vrlo slabe 
kapacitete za administrativnu podršku stranim studentima i stranim 
znanstvenicima, male smještajne kapacitete u studentskim domovima i sl. Kao 
prilike navodi visoku kvalitetu studiranja, konkurentnost školarina i životnih 
troškova, postojeći interes stranih studenata za studiranje u RH i dobar odabir 
ciljanih tržišta (non-EU: druge i treće zemlje), jačanje suradnji u okviru europskih 
alijansi i priključivanje alijansama sveučilišta koja još nisu ostvarila partnerstva u 
EU itd. Kao prijetnje navodi prepreke za ostvarivanje boravišne dozvole i 
zdravstvenog osiguranja te viza za dolazak studenata i znanstvenika iz trećih 
zemalja, nepostojanje studentskih viza, otežan pristup upisnim procedurama za 
prijediplomske i diplomske studije i sl. Radna skupina je zaključila da su ciljevi 
internacionalizacija povećanje broja i relevantnosti studijskih programa na stranom 
jeziku, osiguravanje visoke kvalitete nastave na stranim jezicima, promocija 
studiranja na hrvatskim sveučilištima u inozemstvu, jačanje međunarodnog profila 
akademske zajednice, unaprjeđivanje podrške za dolazak i boravak međunarodnih 
članova akademske zajednice, jačanje/stvaranje jezičnih centara na hrvatskim 
sveučilištima, jačanje suradnje hrvatskih sveučilišta s europskim i globalnim 
partnerima te razvijanje i provođenje kulturnih programa za predstavljanje hrvatske 
kulture i baštine. Prof. Žuvić smatra da bi ovaj dokument trebao biti predstavljen na 
najvišem nivou strateškog odlučivanja tj. premijeru, u cilju okupljanja svih 
relevantnih dionika nužnih za razvoj internacionalizacije.  

Prof. dr. sc. Željko Tanjić smatra nužnim da Rektorski zbor utječe na političke 
čimbenike vezane uz pitanja studentskih viza, smještaja i zdravstvenog osiguranja, 
stoga je predložio da se na temelju modela zemalja iz srednje europskog okruženja 
sastavi cjeloviti prijedlog o tome kako riješiti navedena pitanja. Također, vezano uz 
promociju studiranja u inozemstvu, predložio je da se dogovori zajednička 
strategija za predstavljanje hrvatskih sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Marin Milković pohvalio je rad Radne skupine te smatra da bi Radna 
skupina trebala nastaviti s radom u cilju izrade složenijeg dokumenta koji bi mogao 
biti podloga za raspravu na višim razinama.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je prof. Žuvić i svim članovima Radne 
skupine na uloženom trudu prilikom izrade Strateškog okvira. Raspravu je zaključio 
molbom da Radna skupina nastavi s radom na izradi složenijeg dokumenta koji će 
sadržavati konkretne smjernice rada na svim razinama te koji bi se potom mogao 
predstaviti najvišim razinama odlučivanja.  

Ad.3. Izvješće o radu na nastavnim i stručnim elementima Nacionalnih 
sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija 

Prof. dr. sc. Dubravko Majetić, predsjednik Povjerenstva Rektorskoga zbora za 
izradu prijedloga nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih sveučilišnih, 
umjetničkih i znanstvenih kriterija ukratko je izvijestio o radu Povjerenstva. Rekao 
je da je Povjerenstvo od srpnja kada je zaprimilo komentare na prvi prijedlog 
kriterija, održalo 3 sjednice na kojima su razmotreni brojni komentari i prijedlozi koji 



 

su pristigli sa sveučilišta. Povjerenstvo je do sada raspravljalo o kriterijima za izbor 
za znanstveno-nastavna radna mjesta u okviru kojih su raspravljeni nastavni, 
znanstveno-stručni i institucijski doprinos. Slijedom pristiglih komentara, povećan 
je broj uvjeta koje je moguće ispuniti u svakoj kategoriji. Predstoji rasprava i dorada 
prijedloga kriterija za predavače i lektore, kao i kriterija za izbor na radna mjesta u 
umjetničkim područjima. Na kraju je rekao da su glavne tajnice tri sveučilišta,  
ujedno i članice Povjerenstva, zadužene za definirane prijelaznih i završnih odredbi 
prijedloga kriterija.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je članovima Povjerenstva na trudu i 
angažmanu istaknuvši pritom kako vjeruje da će u studenom biti spreman konačni 
prijedlog dokumenta za prihvaćanje na Rektorskome zboru, a potom i za raspravu 
unutar akademske zajednice.  

Ad.4. Pregovori o Kolektivnom ugovoru - informacija 

Predsjednik Rektorskoga zbora ukratko je izvijestio o tijeku pregovora za 
sklapanje Kolektivnog ugovora za područje visokog obrazovanja, znanstvene i 
umjetničke djelatnosti istaknuvši da je trenutno radni materijal razrađen do članka 
61. „Poslovi u nastavi“. Komentiravši posljednji sastanak rekao je kako se previše 
vremena utrošilo na raspravu oko samo jednog članka te da ton rasprave sastanka 
nije bio primjeren akademskoj razini. Također, radi veće učinkovitosti Povjerenstva, 
smatra da je potrebno smanjiti broj članova koji sudjeluje na pregovorima. 

Prof. dr. sc. Predrag Marković na početku je iskazao nezadovoljstvo radi 
iznenadne promjene termina održavanja posljednje, 7. sjednice sjednice 
Rektorskoga zbora u Zadru, čime mu je onemogućen rad unutar RZ-a te je zamolio 
da se ubuduće sjednice održavaju u terminu navedenom u pozivu na sjednicu. 
Vezano uz način odvijanja pregovora, izvijestio je da održan sastanak 
pregovaračkog odbora te vjeruje da će se metoda pregovora izmijeniti. Također je 
napomenuo da je sve do sada napravljene korekcije i prijedloge izmjena u 
pregovorima izradio isključivo Sindikat, a budući su pregovori tripartitni potrebno je 
da svaka od uključenih strana preuzme svoj dio odgovornosti. 

Ad. 5. Potpora Rektorskog zbora RH prijedlogu Zakona o hrvatskom jeziku 

Predsjednik Rektorskoga zbora u okviru ove točke podsjetio je da je na 
posljednjoj sjednici Rektorskoga zbora dogovoreno da će rektor Tanjić pripremiti 
obrazloženje vezano uz prijedlog podrške Nacrtu prijedloga Zakona o hrvatskom 
jeziku stoga je zamolio rektora Tanjića da izvijesti o istome.  

Prof. dr. sc. Željko Tanjić ponovio je da je Nacrt prijedloga na tragu zakona koji 
postoji u većini europskih zemalja kada se govori o zaštiti vlastitog jezika, 
identiteta, očuvanja i poboljšanja njegova korištenja stoga je važno da Rektorski 
zbor pruži podrušku istom.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

 

PREPORUKU 

za podršku prijedlogu Zakona o hrvatskom jeziku 

I. 

Ustavom Republike Hrvatske, članak 12., određeno je da je u Republici 
Hrvatskoj u službenoj uporabi hrvatski  jezik i latinično pismo.  



 

II. 

Hrvatski  jezik jedan je od službenih jezika Europske unije te je radi zaštite, 
poticanja razvoja i osiguranja slobode uporabe hrvatskoga jezika Zakonom 
potrebno urediti službenu i javnu uporabu hrvatskoga  jezika. 

III. 

S obzirom da se prijedlogom Zakona o hrvatskom jeziku propisuje samo 
službena i javna uporaba hrvatskoga jezika te Zakon ni na koji način ne zadire 
u privatnu komunikaciju, niti se njime ograničava sloboda književno-
umjetničkog izričaja, Rektorski zbor Republike Hrvatske daje podršku 
prijedlogu Zakona. 

Ad.6. Razno  
 
Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je o dopisu rektora Sveučilišta VERN 
prof. dr. sc. Vlatka Cvrtile koji je uputio primjedbu vezano uz promjenu termina 
prethodne, 7. sjednice Rektorskoga zbora u Zadru. Podsjetio je da je sjednica 
Rektorskoga zbora planirana u okviru, tj. kao nastavak Trećeg sastanka 
Rektorskoga zbora RH i Zbora rektora visokoobrazovnih institucija u Krakovu koja 
je održana od 3. do 5. rujna te je radi ranijeg završetka toga sastanka i operativnosti 
i ostalih obveza hrvatskih rektora sjednica održana u nešto ranijem terminu. Odluku 
o ranijem održavanju sjednice, tj. održavanju sjednice u dva dijela Rektorski zbor 
je donio konsenzusom prisutnih članova Rektorskoga zbora, kojih je od ukupno 
njih 12 s pravom glasovanja bilo nazočno 10 (8 redovitih i 2 zamjenika članova). O 
istome su odmah obaviješteni preostali članovi Rektorskoga zbora koji su najavili 
svoj dolazak. Napomenuo je da je na dvodnevnom sastanku hrvatskih i krakovskih 
rektora sudjelovalo 11 rektora i prorektora iz Krakova te je u akademskim okvirima 
i u smislu kolegijalnosti uobičajeno da se na sastanke takve razine odazovu svi 
rektori ili pošalju svojega predstavnika, budući da kod ovakvih događanja može 
doći do manjih izmjena termina održavanja sekcija ili sjednice. Nažalost, 
Sveučilište VERN nije imao predstavnika na sastanku s rektorima iz Krakova. 

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić istaknuo je da među članovima Rektorskoga zbora, 
osim formalnog odnosa postoji i dobronamjernost te se sve radi u dobroj vjeri.  

Prof. dr. sc. Predrag Marković složio se da postoje izvanredne okolnosti te je 
zamolio da se ubuduće, kada Rektorski zbor organizira slična događanja u okviru 
kojih se održava i sjednica, unaprijed napomene da termin sjednice može biti 
izmijenjen.  

Antonela Đuraš rekla je da joj mandat predsjednice Hrvatskog studentskog zbora 
istječe 30. rujna stoga je zahvalila članovima Rektorskoga zbora na mogućnosti 
sudjelovanja na sjednicama te svima zaželjela puno uspjeha u daljnjem radu.  
 
Predsjednik Rektorskoga zbora zaključno je zahvalio svima na sudjelovanju te 
je zaželio puno uspjeha u radu rektorima Ljutiću i Gubercu koji će u akademskoj 
godini 2023./2024. obnašati dužnost predsjednika i zamjenika predsjednika 
Rektorskoga zbora.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić zahvalio je rektoru Lakušiću na uspješno odrađenoj 
godini mandata predsjednika Rektorskoga zbora istaknuvši da će nastaviti zadržati 
takav kontinuitet.  



 

Prof. dr. sc. Nikša Burum pozvao je rektore na obilježavanje 20 godina 
Sveučilišta u Dubrovniku koje će se održati 21.11. 2023.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na sudjelovanju te zaključio 
sjednicu u 13:45 sati.        

 

Zapisnik sastavile:           Predsjednik Rektorskoga zbora 

                                    

     Paula Pavletić, prof. i                                        prof.  dr. sc. Stjepan Lakušić 

                                      Petra Lojen, mag. oec.                        rektor Sveučilišta u Zagrebu 
             
 


